
MEMO

Datum: 20 november 2019
Aan: Presidium
Van:
Cc:
Onderwerp: Verzoek om eenmalige aanwijzing woonhuis als trouwlocatie

Geachte leden van het presidium,

Op 30 september 2019 is er een verzoek gedaan om een woonhuis eenmalig aan te wijzen als huis 
der gemeente. Door deze aanwijzing kan het huis dan eenmalig dienen als trouwlocatie. 

In principe is het college van burgemeester en wethouders bevoegd om een huis der gemeente aan 
te wijzen als trouwlocatie. Deze bevoegdheid is door de gemeenteraad in 2006 aan het college 
verleend. In het raadsbesluit is echter gesteld dat er niet wordt overwogen om huwelijken in 
privéwoningen te voltrekken. De openbaarheid van de ceremonie was hierin doorslaggevend, er 
konden onvoldoende waarborgen voor openbaarheid worden gegeven in een privéwoning. In 2013 
is een vergelijkbaar verzoek ingediend. Toen is het standpunt om woonhuizen niet aan te wijzen 
als trouwlocatie gehandhaafd gebleven. De openbaarheid was toen ook reden om het verzoek af te 
wijzen. 

Het college is voornemens om mee te werken aan het verzoek en over te gaan tot een eenmalige 
aanwijzing tot huis der gemeente. Ondanks dat de bevoegdheid om huizen der gemeente aan te 
wijzen formeel geen onderscheid kent tussen privéwoningen en bedrijfslocaties willen wij deze 
vraag toch weer aan u voorleggen. 

Na het handhaven van het standpunt van het niet aanwijzen van privéwoningen in 2013 heeft de 
invulling van trouwen een andere dimensie gekregen. Bruidsparen willen graag de totale regie 
voeren over hun huwelijksdag, denk hierbij aan het meenemen van een eigen Buitengewoon 
Ambtenaar van de Burgerlijke Stand (BABS). De rol van de gemeente is veranderd van leidend 
naar meer faciliterend en onderzoek leert dat steeds meer gemeenten de afgelopen jaren de 
mogelijkheid bieden om woonhuizen aan te wijzen als trouwlocatie. 

Daarnaast speelt het eigen aanbod van de gemeente Wassenaar mee. De Paauw gaat per 1 juli 
weer open voor huwelijken om vervolgens in 2021 weer voor langere tijd dicht te gaan i.v.m. 
restauratie van de binnenkant. Door het eenmalig aanwijzen van woonhuizen als extra 
trouwlocaties houden we meer huwelijken in Wassenaar en voorzien we in een behoefte van 
bruidsparen. Na het eerste verzoek hebben er nog drie stellen geïnformeerd naar de mogelijkheden 
van het trouwen in een woning.

Voordat kan worden besloten om medewerking te verlenen is de belangrijkste vraag die van de 
openbaarheid. Hoe strikt moet deze eis worden meegewogen? Bij de gratis ceremonie in het 
gemeentekantoor is bijvoorbeeld maar ruimte voor maximaal 6 personen. Hoeveel mensen gaan 
kijken bij een huwelijk waarvoor men niet is uitgenodigd? Tot slot worden huwelijken al jaren niet 
meer afgekondigd, wat is het nut van de eis van openbaarheid wanneer men niet weet dat er een 
huwelijk gesloten gaat worden? Mogelijk zou, om de eis van openbaarheid toch te waarborgen, een 
verklaring van openbaarheid door het bruidspaar kunnen worden verlangd. 



Om te waarborgen dat de huwelijksvoltrekking in een woonhuis voldoet aan onze maatstaven zijn 
er criteria opgesteld. De volgende aspecten kunnen in een checklist worden opgenomen;

- Veiligheid;
- Faciliteiten;
- Representativiteit;
- Bereikbaarheid;
- Geschikte omgeving;
- Faciliteiten voor de Babs;
- Toegankelijkheid voor mindervaliden;
- Eventueel een evenementenvergunning;
- Een emotionele verbinding met het pand ter voorkoming dat er commerciële doeleinden 

gaan spelen. 

Dit verzoek kan een pilot zijn en indien dit een goede uitkomst heeft zou het beleid hierop 
aangepast kunnen worden zodat wij in de toekomst deze optie aan onze burgers kunnen 
aanbieden. Aandachtspunt bij het opstellen van eventueel beleid is dat er meer verzoeken volgen 
als eenmaal bekend is dat een benoeming van een woonhuis als trouwlocatie tot de mogelijkheden 
behoort en dan zullen er ook afwijzingen volgen indien de genoemde aspecten ontbreken. 

Tot slot kunnen de bestaande buitenlocaties de eenmalige aanwijzingen zien als concurrentie, maar 
aangezien het niet de bedoeling is woonhuizen aan te wijzen als vaste trouwlocatie is dit te 
verwaarlozen. Uiteraard blijft de mogelijkheid bedrijfsmatige locaties aan te wijzen als vaste 
trouwlocatie wel open. 

Graag vernemen wij of u bereid bent om het bezwaar tegen het sluiten van huwelijken in 
woonhuizen in ieder geval eenmalig te laten vervallen. 

Mocht dit het geval zijn dan zal deze pilot uiteraard worden geëvalueerd. Bij een positieve uitkomst 
van deze evaluatie zijn wij als college voornemens om de mogelijkheid tot het aanwijzen van 
woonhuizen om te zetten in beleid. Ook over dit voornemen zijn wij benieuwd naar uw standpunt.

Het college van burgemeester en wethouders,

Burgemeester, secretaris


